
Poľnohospodári protestovali v Bruseli
Vo štvrtok 12. decembra 2019 zorganizovala Litovská komora poľnohospodárov protest, na ktorom
sa dohodli zástupcovia Krajín troch morí ešte 6. decembra počas zasadnutia vo Vilniuse. Išlo
o protest za zvýšený rozpočet pre poľnohospodárstvo na ďalšie sedemročné obdobie, ale aj
o zabezpečenie rovnakých podmienok pre poľnohospodárov hospodáriacich v jednotlivých štátoch
Európskej únie.        
 

 
Zástupcovia poľnohospodárskych samospráv podpísali spoločné vyhlásenie, ktoré bolo určené pre
europoslancov a  novému eurokomisárovi pre poľnohospodárstvo, od ktorého očakávame, že bude
eurokomisárom všetkých poľnohospodárov, nielen niektorých. Za Slovenskú poľnohospodársku
a potravinársku komoru podpísal vyhlásenie jej predseda Emil Macho. Protesty v Bruseli
 zaznamenali aj médiá.
 
Politico uviedlo, že protest poľnohospodárov je z dôvodu urýchlenia externej konvergencie resp.
k vyrovnaniu výšky priamych platieb v celej Európskej únii.
 
AGRA FACTS  upozornili na protest poľnohospodárov z Litvy, Lotyšska, Českej republiky, Slovenska
a Poľska, ktorý sa uskutočnil na kruhovom objazde Schuman počas európskeho summitu v čase od
11:00 hod do 15:00 hod. Protest nasledoval po dopise, ktorý poslali predstavitelia
poľnohospodárskych komôr predsedníčke Európskej komisie Ursule von der Leyen, novému
predsedovi Európskej rady Charlesovi Michelovi a novozvolenému predsedovi Európskeho
parlamentu Davidovi Sassolimu. V dopise poľnohospodári požadujú rovnaké podmienky v celej EÚ.
Protest bol spojený s bodom programu hláv štátov a premiérov, ktorí rokovali aj o rozpočte na
obdobie 2021 – 2027 (viacročnom finančnom rámci). Poľnohospodári zo strednej a východnej Európy
požadujú vyšší rozpočet na poľnohospodársku politiku v ďalšom rozpočtovom období (súčasný návrh
počíta s výrazným krátením, pričom najvyššie krátenie by sa týkalo práve poľnohospodárov v Českej
republike). Prezident agrárnej komory Litvy Arūnas Svitojus pre média zdôraznil, že poľnohospodári
požadujú „za rovnakú prácu rovnaké platby“. Upozornil aj na sľub, ktorý bol daný ešte v roku 2002



štátom, ktoré vyjednávali podmienky vstupu do Európskej únie, že budú mať rovnaké podmienky ako
štáty, ktoré už sú členmi EÚ. Práve na splnenie tohto sľubu poľnohospodári ešte stále čakajú. Ale
nečakajú so založenými rukami. Konečne sa napĺňa návrh prezidenta AK ČR, aby sa začali stretávať
viaceré štáty, teda k Vyšehradskej štvorke pripojiť aj ďalšie štáty, ktoré majú podobné problémy.

 


